
Education

- 2010 **Ph.D. in Economics**, *Ecole des Hautes Etudes en Sciences Sociales*, Paris.
Supervisor: Claudia Senik (Paris School of Economics)
- 2003 **Diplom (M.A. equivalent) in Economics**, *Humboldt University*, Berlin.
- 2000 **Exchange student (DAAD)**, *University of Edinburgh*.
- 1999 **Vordiplom in Economics**, *University of Konstanz*.

Academic Employment

- Since Oct 2018 **Deputy Head of Research Group**, *ZEW*, Mannheim.
Research group “Social Policy and Redistribution”
- 2017–2018 **Acting Head of Research Group**, *ZEW*, Mannheim.
Research group “International Distribution and Redistribution”
- 2014–2017 **Deputy Head of Research Group**, *ZEW*, Mannheim.
Research group “International Distribution and Redistribution”
- 2009–2013 **Researcher (since 2012: Senior Researcher)**, *ZEW*, Mannheim.
Research department “Labour Markets, Human Resources and Social Policy”
- 2006–2008 **Teaching Assistant (ATER)**, *Université Paris IV-Sorbonne*.
- 2001–2003 **Research Assistant**, *Deutsche Bank Research*, Berlin.
- 1998–1999 **Student Assistant**, *University of Konstanz*.

Publications

Peer-reviewed Journals

- [1] Stichnoth, H. Short-run fertility effects of parental leave benefits: Evidence from a structural model. **Empirical Economics**, forthcoming.
- [2] Dolls, M., Dörrenberg, P., Peichl, A., and Stichnoth, H. Do retirement savings increase in response to information about retirement and expected pensions? **Journal of Public Economics**, 158:168–179, 2018. (Winner of the 2017 Schmölders Prize awarded by the Verein für Socialpolitik).
- [3] Stichnoth, H. and Yeter, M. Cultural influences on the fertility behaviour of first- and second-generation immigrants in Germany. **Journal of Demographic Economics**, 82(3):281–314, 2016.
- [4] Bonin, H., Reuss, K., and Stichnoth, H. Life-cycle incidence of family policy measures in Germany: Evidence from a dynamic microsimulation model. **CESifo Economic Studies**, 62(4):650–671, 2016.
- [5] Pfeiffer, F. and Stichnoth, H. Fiskalische und individuelle Bildungsrenditen - aktuelle Befunde für Deutschland. **Perspektiven der Wirtschaftspolitik**, 16(4):393–411, 2015.
- [6] Abiry, R., Reuß, K., and Stichnoth, H. Completed fertility effects of family policy measures: Evidence from a life-cycle model. **Economics Bulletin**, 35(3):1726–1733, 2015.

- [7] Coneus, K., Mühlenweg, A., and Stichnoth, H. Orphans at risk in Sub-Saharan Africa: Evidence on educational and health outcomes. **Review of Economics of the Household**, 12(4):641–662, 2014.
- [8] Stichnoth, H. and Van der Straeten, K. Ethnic diversity, public spending, and individual support for the welfare state: A review of the empirical literature. **Journal of Economic Surveys**, 27:364–389, 2013.
- [9] Stichnoth, H. Reference standards for income comparisons: Evidence from immigrants' return visits. **Economics Bulletin**, 33:2707–2717, 2013.
- [10] Stichnoth, H. Does immigration weaken natives' support for the unemployed? Evidence from Germany. **Public Choice**, 151:631–654, 2012.
- [11] Mühlenweg, A., Blomeyer, D., Stichnoth, H., and Laucht, M. Effects of age at school entry (ASE) on the development of non-cognitive skills: Evidence from psychometric data. **Economics of Education Review**, 31:68–76, 2012.
- [12] Guven, C., Senik, C., and Stichnoth, H. You can't be happier than your wife: Happiness gaps and divorce. **Journal of Economic Behavior and Organization**, 82:110–130, 2012.
- [13] Senik, C., Stichnoth, H., and Van der Straeten, K. Immigration and natives' attitudes towards redistribution: Evidence from the European Social Survey. **Social Indicators Research**, 91:345–370, 2009.

Other Journals

- [1] Albig, H., Riedel, L., and Stichnoth, H. Was kommt bei den Kindern an? Vorurteile gegenüber armen Familien. **Archiv für Wissenschaft und Praxis der sozialen Arbeit**, 3/2019:32–38, 2019.
- [2] Buhlmann, F., Sommer, E., and Stichnoth, H. Verteilungswirkungen der Reformpläne der Großen Koalition: Rentner und Familien sind die Hauptprofiteure. **ZEW Policy Brief**, 18-02, 2018.
- [3] Blömer, M. J., Buhlmann, F., Löffler, M., Peichl, A., and Stichnoth, H. Kinderfreibeträge in der Sozialversicherung. **Wirtschaftsdienst**, 97(4):266–271, 2017.
- [4] Fuest, C., Löffler, M., Peichl, A., and Stichnoth, H. Integration des Solidaritätszuschlags in die Einkommensteuer - Verteilungs- und Aufkommenswirkungen. **Wirtschaftsdienst**, 95(5):319–324, 2015.
- [5] Bonin, H. and Stichnoth, H. Nach der Gesamtevaluation: Mehr Effizienzorientierung in der Familienpolitik? **Wirtschaftsdienst**, 94(2):91–94, 2014.
- [6] Bonin, H., Spieß, C. K., Stichnoth, H., and Wrohlich, K. Familienpolitische Maßnahmen in Deutschland - Evaluationen und Bewertungen. **Vierteljahrshefte zur Wirtschaftsforschung**, 83(1):5–12, 2014.
- [7] Bonin, H., Schnabel, R., and Stichnoth, H. Zur Effizienz der ehe- und familienbezogenen Leistungen in Deutschland im Hinblick auf soziale Sicherungs- und Beschäftigungsziele. **Vierteljahrshefte zur Wirtschaftsforschung**, 83(1):29–48, 2014.
- [8] Bonin, H., Fichtl, A., Rainer, H., Spieß, C. K., and Stichnoth, H. Zentrale Resultate der Gesamtevaluation familienbezogener Leistungen. **ifo Schnelldienst**, 66(18):22–30, 2013.
- [9] Bonin, H., Fichtl, A., Rainer, H., Spieß, C. K., and Stichnoth, H. Zentrale Resultate der Gesamtevaluation familienbezogener Leistungen. **DIW-Wochenbericht**, 40/2013:3–13, 2013.

In the Editorial Process

- [1] Pfeiffer, F. and Stichnoth, H. Fiscal and individual rates of return to university education with and without graduation. Discussion Paper 20-016, ZEW, 2020. [submitted].
- [2] Blömer, M. J., Guertzgen, N., Pohlen, L. J., Stichnoth, H., and van den Berg, G. J. Unemployment effects of the German minimum wage in an equilibrium job search model. Discussion Paper 18-032, ZEW, 2018. [submitted].

Work in Progress

- [1] H. Stichnoth and Y. Zhou. Family size, parental investments, and children's cognitive and non-cognitive outcomes.
- [2] H.-M. von Gaudecker, T. Obermeier, and H. Stichnoth. Child-related career breaks and the evolution of occupations and tasks over the life-cycle.

Policy Reports

- [1] Bonin, H., Buhlmann, F., Siegloch, S., and Stichnoth, H. Aufkommens-, Verteilungs- und Arbeitsangebotswirkungen einer stufenweisen Abschaffung des Solidaritätszuschlags. Gutachten im Auftrag des Bundesministeriums für Wirtschaft und Energie, 2019.
- [2] Stichnoth, H., Riedel, L., Camarero Garcia, S., Dörrenberg, P., Neisser, C., Ungerer, M., and Wehrhöfer, N. Kommt das Geld bei den Kindern an? Gutachten im Auftrag der Bertelsmann Stiftung, 2018.
- [3] Pfeiffer, F. and Stichnoth, H. Fiskalische und individuelle Nettoerträge und Renditen von Bildungsinvestitionen im jungen Erwachsenenalter. Discussion Paper 18-043, ZEW, 2018.
- [4] Bonin, H., Camarero Garcia, S., Lay, M., Liu, V., Neisser, C., Ody, M., Riedel, L., Stichnoth, H., Ungerer, M., and Wehrhöfer, N. Machbarkeitsstudie und Ableitung von Forschungsfragen zu Bedeutung, Inanspruchnahme und Verteilungswirkungen von gesellschaftlich notwendigen Dienstleistungen. Gutachten im Auftrag des Bundesministeriums für Arbeit und Soziales, 2018.
- [5] Bonin, H., Buhlmann, F., Sommer, E., and Stichnoth, H. Mikrosimulation von Reformszenarien zur finanziellen Entlastung von Geringverdienern. Gutachten im Auftrag des Bundesministeriums für Wirtschaft und Energie, 2018.
- [6] Bonin, H., Buhlmann, F., Sommer, E., and Stichnoth, H. Arbeitsangebotseffekte einer Reform des Kinderzuschlags. Gutachten im Auftrag der Prognos AG und des Bundesministeriums für Familie, Senioren, Frauen und Jugend, 2018.
- [7] Haan, P., Stichnoth, H., Blömer, M., Buslei, H., Geyer, J., Krolage, C., and Müller, K.-U. Entwicklung der Altersarmut bis 2036 - Trends, Risikogruppen und Politiksznarien. Gutachten im Auftrag der Bertelsmann Stiftung. 2017.
- [8] Bonin, H., Buhlmann, F., Camarero Garcia, S., Pestel, N., Sommer, E., and Stichnoth, H. Ökonomische Bewertung verschiedener Reformoptionen im deutschen Steuer- und Transfersystem. Gutachten im Auftrag des Bundesministeriums für Wirtschaft und Energie, 2017.
- [9] Blömer, M. J., Buhlmann, F., Löffler, M., Peichl, A., Siegloch, S., and Stichnoth, H. Kinderfreibeträge in der Sozialversicherung. Gutachten im Auftrag des Bundesministeriums für Wirtschaft und Energie, 2017.

- [10] Stichnoth, H. Verteilungswirkungen ehe- und familienbezogener Leistungen und Maßnahmen. Kurzexpertise im Auftrag der Familienpolitischen Kommission der Heinrich-Böll-Stiftung, 2016.
- [11] Pfeiffer, F. and Stichnoth, H. Erträge von Bildungsinvestitionen: Gutachten gefördert vom Bundesministerium für Bildung und Forschung. Mannheim, 2014.
- [12] Abiry, R., Boll, C., Bonin, H., Gerlach, I., Hank, K., Laß, I., Nehr Korn-Ludwig, M.-A., Reich, N., Reuß, K., Schnabel, R., Stichnoth, H., and Wilke, C. B. Evaluation der Wirkung ehe- und familienbezogener Leistungen auf die Geburtenrate/Erfüllung von Kinderwünschen: Gutachten im Auftrag der Prognos AG für das Bundesministerium der Finanzen und das Bundesministerium für Familie, Senioren, Frauen und Jugend. Mannheim, 2014.
- [13] Bonin, H., Pfeiffer, F., Reuß, K., and Stichnoth, H. Mikrosimulation ausgewählter ehe- und familienbezogener Leistungen im Lebenszyklus: Gutachten im Auftrag der Prognos AG für das Bundesministerium der Finanzen und das Bundesministerium für Familie, Senioren, Frauen und Jugend. Mannheim, 2013.
- [14] Bonin, H., Clauss, M., Gerlach, I., Laß, I., Mancini, A. L., Nehr Korn-Ludwig, M.-A., Niepel, V., Schnabel, R., Stichnoth, H., and Sutter, K. Evaluation zentraler ehe- und familienbezogener Leistungen in Deutschland: Gutachten im Auftrag der Prognos AG für das Bundesministerium der Finanzen und das Bundesministerium für Familie, Senioren, Frauen und Jugend. Mannheim, 2013.
- [15] Boll, C., Bonin, H., Gerlach, I., Hank, K., Laß, I., Nehr Korn-Ludwig, M.-A., Reich, N., Reuß, K., Schnabel, R., Schneider, A. K., Stichnoth, H., and Wilke, C. B. Geburten und Kinderwünsche in Deutschland - Bestandsaufnahme, Einflussfaktoren und Datenquellen: Gutachten im Auftrag der Prognos AG für das Bundesministerium der Finanzen und das Bundesministerium für Familie, Senioren, Frauen und Jugend. Mannheim, 2013.
- [16] Aretz, B., Arntz, M., Bonin, H., Butschek, S., Dörr, A., Fitzenberger, B., Gregory, T., Gürtzgen, N., Stichnoth, H., and Walter, T. Vorbereitende Forschung für die zweite Evaluationsrunde Mindestlöhne - Verbesserung und Erweiterung der Evaluationsmethoden: Gutachten für das Bundesministerium für Arbeit und Soziales. Mannheim, 2013.
- [17] Bonin, H., Clauss, M., Heinze, A., and Stichnoth, H. Perspektiven für den Niedriglohnbereich in Deutschland: Eine systematische Analyse der Beschäftigungs- und Verteilungswirkungen von Reformen des Arbeitslosengeldes II: Gutachten für den Sachverständigenrat zur Begutachtung der gesamtwirtschaftlichen Entwicklung. Mannheim, 2010.

Policy Consulting

- 07/2019 Aufkommens-, Verteilungs- und Arbeitsangebotswirkungen einer stufenweisen Abschaffung des Solidaritätszuschlags, Federal Ministry of Economics and Technology (BMWi), Berlin.
- 04/2019–11/2019 Gesellschaftliche und regionale Bedeutung von Daseinsvorsorge sowie der Versorgung mit Dienstleistungen und Infrastruktur, Federal Ministry of Labour and Social Affairs (BMAS), Berlin.
- 09/2018–12/2019 Coordinator (with Albrecht Bohne) of the Leibniz Science Campus Mannheim Taxation.
- 09/2018–05/2019 Public Finance Dialogue, Federal Ministry of Finance (BMF), Berlin.
- 07/2018–10/2018 Mikrosimulation von Reformszenarien zur finanziellen Entlastung von Geringverdienern, Federal Ministry of Economics and Technology (BMWi), Berlin.

- 07/2018 Arbeitsangebotseffekte einer Reform des Kinderzuschlags, Prognos, Berlin; Federal Ministry of the Family (BMFSFJ), Berlin.
- 03/2018–08/2018 To What Extent Do Children Benefit from Monetary Transfers to Families, Bertelsmann Stiftung, Gütersloh.
- 02/2018–04/2018 Distributional Effects of In-kind Transfers, Federal Ministry of Labour and Social Affairs (BMAS), Berlin.
- 06/2017–08/2017 Ökonomische Bewertung verschiedener Reformoptionen im deutschen Steuer- und Transfersystem, Federal Ministry of Economics and Technology (BMWt), Berlin.
- 10/2016–03/2017 Zukünftige Altersarmut in Deutschland: Perspektive und Reformoptionen, Bertelsmann Stiftung, Gütersloh.
- 09/2016–10/2016 Financial Support for Children, Bundestagsfraktion Bündnis 90/Grüne, Berlin.
- 07/2016–09/2016 Kinderfreibeträge in der Sozialversicherung, Federal Ministry of Economics and Technology (BMWt), Berlin.
- 05/2016–07/2016 In-Kind Support for Children, Bundestagsfraktion Bündnis 90/Grüne, Berlin.
- 12/2015–03/2016 Evaluation of Reform Options for an Improved Financial Support for Children, Bundestagsfraktion Bündnis 90/Grüne, Berlin.
- 9/2015–10/2015 Distributional Effects of Family Policy Measures, Heinrich Böll Foundation, Berlin.
- 3/2014 Abschätzung der Effekte eines Mindestlohnes auf die SGB II-Ausgaben, Federal Ministry of Labour and Social Affairs (BMAS), Berlin.
- 7/2013–11/2013 Second evaluation round “Minimum Wages” – Improvement and Extension of Evaluation Methods. Federal Ministry of Labour and Social Affairs (BMAS), Berlin.
- 12/2011–10/2013 Evaluation of Family and Marriage Related Public Policies With Respect to Their Impact on the Fertility Rate. Prognos, Basel; Federal Ministry of Finance (BMF) and Federal Ministry of the Family (BMFSFJ), Berlin.
- 11/2011 Financial and Employment Effects of Reforming the Means Test in the German Social and Unemployment Assistance. Federal Ministry of Economics and Technology (BMWt), Berlin.
- 8/2011–12/2012 Microsimulation of Family and Marriage Related Public Policies from a Life-Cycle Perspective. Prognos, Basel; Federal Ministry of Finance (BMF) and Federal Ministry of the Family (BMFSFJ), Berlin.
- 6/2010–9/2011 Evaluation of Family and Marriage Related Public Policies in Germany. Prognos, Basel; Federal Ministry of Finance (BMF) and Federal Ministry of the Family (BMFSFJ), Berlin.
- 5/2010–10/2010 Perspectives for the Low-Wage Sector in Germany: A Systematic Analysis of the Employment and Distributional Effects of Reforms of the Arbeitslosengeld II. German Council of Economic Experts (Sachverständigenrat), Wiesbaden.

Research Grants, Scholarships, and Prizes

- 2018-2019 Causal Effects of Private versus Public Health Insurance (with P. Doerrenberg and L. Riedel), Mannheim Taxation, Mannheim.
- 2017 Schmölders-Preis, Verein für Socialpolitik, for the paper “Do savings increase in response to salient information about retirement and expected pensions?” (with M. Dolls, P. Doerrenberg, and A. Peichl)
- 2017-2020 Analysen zu Kosten und Erträgen von Fachwechsel und Studienabbruch, Federal Ministry of Education and Research (BMBF), Berlin.
- 2016 The German Minimum Wage After One Year - A First Assessment. With Holger Bonin (ZEW). Funded by the Förderkreis Wissenschaft und Praxis am Zentrum für Europäische Wirtschaftsforschung e.V.

- 2015-2018 The Effects of Family Policy on Labour Supply and Fertility Decisions: Evidence from a Dynamic Structural Micro-Economic Model with Task-Specific Human Capital, Estimated Using Microdata for France and Germany. Funded by the Agence Nationale de la Recherche (ANR) and the Deutsche Forschungsgemeinschaft (DFG). With Raphael Abiry (ZEW), Hans-Martin von Gaudecker (Bonn), Bertrand Koebel (Strasbourg), François Laisney (Strasbourg and ZEW), Bruno Rodrigues (Strasbourg), Andreas Peichl (ZEW).
- 2014-2015 Evaluating the Introduction of a Uniform Minimum Wage in Germany: A Structural Equilibrium Job Search Approach. Funded by the state of Baden-Württemberg (SEEK project 2014). Other principal investigators: Sir Richard Blundell (UCL and Institute for Fiscal Studies, London), Bernd Fitzenberger (Freiburg), Nicole Gürtzgen (ZEW Mannheim), Fabien Postel-Vinay (UCL), Gerard Van den Berg (Mannheim)
- 2014 Returns to Educational Investments, Federal Ministry of Education and Research (BMBF), Berlin.
- 2013-2014 The Effects of Family Policy on Education, Labour Supply, and Fertility Decisions. Funded by the state of Baden-Württemberg (SEEK project 2013). Other principal investigators: Sir Richard Blundell (UCL and Institute for Fiscal Studies, London), Hans-Martin von Gaudecker (Bonn), François Laisney (Strasbourg)
- 2011-2013 The Impact of Culture on Female Labour Force Participation, Fertility and the Choice of Child Care Arrangements. Internal research grant at ZEW. Other principal investigators: Mustafa Yeter (ZEW).
- 2006–2007 German Academic Exchange Service (DAAD)
- 2004–2005 Institute for the Study of Labour (IZA), Bonn
- 1999–2000 German Academic Exchange Service (DAAD)

Presentations at Conferences, Seminars and Workshops

- 2019 Deutscher Verein für öffentliche und private Fürsorge, Berlin; Netzwerk gegen Kinderarmut, Magdeburg
- 2018 Society for the Economics of the Household, Paris; FemCities DACH Fachkongress, Stuttgart; BETA-ZEW Workshop, Mannheim; Bertelsmann Stiftung "Neu denken - Teilhabe sichern - Kinderarmut vermeiden", Berlin; Verein für Socialpolitik, Freiburg; National Tax Association, New Orleans
- 2017 BMFSFJ/OECD, Berlin; ANR/DFG, Paris; "Familien leben Vielfalt" (Heinrich Böll-Stiftung), Berlin; Bertelsmann Stiftung Stakeholder Workshop "Zukünftige Altersarmut", Berlin; Finanzwissenschaftlicher Ausschuss im Verein für Socialpolitik, Magdeburg; Verein für Socialpolitik, Vienna; EALE, St. Gallen; Mindestlohnkommission, Berlin; National Tax Association, Philadelphia; DJI Jahrestagung, Berlin; ANR-Trésor "Evaluation des politiques publiques", Paris
- 2016 DFG SPP 1764 conference "Occupations, Skills, and the Labor Market", Mannheim; EALE, Ghent; Applied Economics and Econometrics Seminar, Mannheim; Deutscher Verein für öffentliche und private Fürsorge, Berlin
- 2015 EEA, Mannheim; IAB Minimum Wage Workshop, Nuremberg; Gemeinsame Nutzertagung der Forschungsdatenzentren der Statistischen Ämter des Bundes und der Länder sowie des Forschungsdatenzentrums im Bundesinstitut für Berufsbildung, Bonn
- 2014 NIW Hannover; ZEW Family Policy Workshop; ifo Dresden; ISER/University of Essex, Colchester; IFS London, Education and Skills Workshop; IIPF, Lugano; EALE, Ljubljana
- 2013 University of Freiburg; CReAM-NORFACE Migration Network Conference, London; EEA, Gothenburg; EALE, Turin; ZEW Family Economics Workshop

- 2011 ESPE, Hangzhou (China); EALE Paphos (Cyprus)
- 2010 INED, Paris; ESPE, Essen; EALE/SOLE, London, EEA, Glasgow; Verein für Socialpolitik, Kiel
- 2009 SOLE, Boston; ESPE, Sevilla; University of Freiburg; Verein für Socialpolitik, Magdeburg; EALE, Tallinn
- 2008 SOLE, New York; EEA, Milan; Summer school at ZEW Mannheim; Verein für Socialpolitik, Graz; DIW Berlin; University of Freiburg
- 2007 American Economic Association, Chicago; International Young Scholars SOEP Symposium, Delmenhorst; Summer school at CORE, University of Louvain-la-Neuve; Deutsche Gesellschaft für Soziologie, Section Social Indicators, Berlin; ECINEQ, Berlin; Association Française de Science Economique (AFSE), Paris
- 2006 International Young Scholars SOEP Symposium, Delmenhorst; Verein für Socialpolitik, Bayreuth
- 2005 Institute for the Study of Labour (IZA), Bonn; Volkswagen Foundation and Wissenschaftszentrum (WZB), Berlin

Research Visits

- July 2014 Université de Strasbourg
- April/May 2014 Institute for Fiscal Studies, London

Teaching

- 2019 “Microsimulation” (graduate), University of Strasbourg
- 2018 “Microsimulation” (graduate), University of Strasbourg
- 2015/16 “Topics in Family Economics” (graduate), University of Heidelberg
- Since 2015 Executive teaching: ZEW-Expertenseminar “Evaluation von Programmen und Maßnahmen - Eine praxisorientierte Einführung in die Wirkungsanalyse” (Introduction to Treatment Evaluation), Mannheim
- 2014/15 “Topics in Family Economics” (graduate), University of Heidelberg
- 2013 Lecture “Poverty Relief”, part of the lecture on “Social Policy” (Holger Bonin), University of Kassel
- 2013 Labour economics (undergraduate), University of Mannheim (with Annette Bergemann)
- 2010-2014 Executive teaching: ZEW-Expertenseminar Ökonometrie (Introduction to Econometrics), six seminars in Mannheim and Berlin
- 2009 Two lectures in the series “Topics in Labor Economics” (Bernd Fitzenberger), University of Freiburg
- 2006–2008 Teaching assistant (microeconomics), University Paris IV-Sorbonne
- 1998–1999 Teaching assistant (mathematics), University of Konstanz

Workshop Organization/Co-Organization

- September 2019 **Mannheim Taxation 6th Annual Conference**, *ZEW and U Mannheim*, Mannheim. Keynote speakers: Alan Auerbach (UC Berkeley) and Jake Thornock (Brigham Young)
- October 2018 **Families in Macroeconomics**, *U Mannheim and ZEW*, Mannheim.
- October 2018 **Mannheim Taxation 5th Annual Conference**, *ZEW and U Mannheim*, Mannheim. Keynote speakers: Michelle Hanlon (MIT) and Wojciech Kopczuk (Columbia)

- July 2016 **18th ZEW Summer Workshop for Young Economists: Structural Models for Policy Evaluation**, ZEW, Mannheim.
Lecturers: Jérôme Adda (Bocconi), Chris Flinn (NYU), Jean-Marc Robin (Sciences Po Paris and UCL)
- June 2015 **Labour Market Policy Evaluations using Job Search and Matching Models**, ZEW, Mannheim.
Keynote speaker: Gerard J. van den Berg (Mannheim)
- Feb 2014 **Family Policy in Germany**, ZEW, Mannheim.
- Nov 2013 **Family Policy and Family Economics**, ZEW, Mannheim.
Keynote speakers: Anders Björklund (Stockholm) and Michèle Tertilt (Mannheim)
- Dec 2010 **Recent Developments in Behavioural Microsimulation**, ZEW, Mannheim.
Keynote speaker: Sir Richard Blundell (UCL and IFS London)

Editorship and Refereeing

- Editorship "Evaluation von familienpolitischen Maßnahmen in Deutschland" (with H. Bonin, C.K. Spieß and K. Wrohlich), Vierteljahreshefte zur Wirtschaftsforschung 1/2014.
- Referee/Reviewer Deutsche Forschungsgemeinschaft (DFG), Fritz Thyssen Stiftung
Verein für Socialpolitik Leipzig 2019; "Econometric Conference in Honour of François Laisney", Université de Strasbourg, 4/5 June 2015; several conferences and workshops at ZEW Mannheim
American Political Science Review, British Journal of Industrial Relations, Economics Bulletin, Education Economics, Empirical Economics, European Economic Review, European Journal of Political Economy, European Political Science Review, European Sociological Review, Industrial and Labor Relations Review, International Journal of Microsimulation, International Political Science Review, Journal of Comparative Economics, Journal of Demographic Economics, Journal of Economic Behavior and Organization, Journal of Economic Growth, Journal of the European Economic Association, Journal for Labour Market Research, Journal of Population Economics, Labour Economics, Public Choice, Review of Economics of the Household, Review of Economic Studies, Revue d'Economie Politique, Social Science Research, Socio-Economic Review

Hearings and Membership in Advisory Boards and Commissions

- 2019– Expertenbeirat Programm Wirksame Bildungsinvestitionen, Bertelsmann Stiftung
- 2019– Conseil de perfectionnement de la mention APE et du Magistère Génie Economique, University of Strasbourg
- 9 June 2017 Public Hearing, Deutscher Bundestag, Ausschuss für Arbeit und Soziales
- 2015–17 Familienpolitische Kommission, Heinrich-Böll-Stiftung, Berlin

Languages

- German Native
English Fluent
French Fluent
Latin Basic

Mannheim, April 7, 2020